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J.nr. 2024-990  

Den 12. december 2024 

 

 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 174 (Alm. del), som Folketingets Miljø- og Fødevareudvalg 

har stillet til ministeren for grøn trepart den 25. november. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Helene 

Brydensholt (ALT). 

Spørgsmål nr. 174 (Alm. del) fra Folketingets Miljø- og Fødevareudvalg 

” Vil ministeren fremlægge en vurdering af, hvor mange køer i det konventionelle landbrug, der i dag 

kommer på græs, som vil blive skubbet ind i staldene som konsekvens af regeringens tilskudsordning til 

metanreducerende fodertilsætningsstoffer?” 

Svar 

Det er ikke hensigten med ordningen at trække dyrene fra græsmarken og ind til stalden.  

 

Tilskudsordningen dækker de gennemsnitlige meromkostninger ved at anvende metanreducerende fo-

der til konventionelle malkekøer i stald, og ordningen skønnes derved ikke at ændre den generelle inci-

tamentsstuktur i forhold til andelen af køer på græs.  
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